
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 13 (Alm. del), som Folketingets 

Epidemiudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 27. august 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV). 

 

Spørgsmål nr. 13:  

”Hvad er forklaringen på, at senfølge-klinikkerne ikke tilbød behandling til borgere 

med alvorlige bivirkninger efter covid-19-vaccination, som det f.eks. har været 

tilfældet flere steder i Tyskland?” 

 

Svar: 

Der er til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen. 

 

Sundhedsstyrelsen oplyser følgende: 

”På baggrund af en tidligere udgave af Sundhedsstyrelsens ’Anbefalinger til 

organisering af indsatsen for patienter med langvarige symptomer ved COVID-19’ 

etablerede regionerne specialiserede tværfaglige tilbud for senfølger til COVID-19 

(senfølgeklinikker) med forskelligartet organisering. Anbefalingerne er som 

udgangspunkt målrettet patienter med langvarige symptomer/senfølger ved COVID-

19.  

 

Hvis regionerne finder det hensigtsmæssigt, i den lokale kontekst, at inkludere 

yderligere målgrupper med lignende behov, som eksempelvis patienter 

karakteriseret ved alvorlige bivirkninger efter vaccination mod COVID-19 i de 

specialiserede tværfaglige tilbud til patienter med senfølger til COVID-19, står det 

regionerne frit for at gøre det.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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